
Vastine tarkastuslautakunnan arviointikertomukseen vuodelta 2023 
 
Henkilöstöraportti 2023 käsitelty hallituksessa 17.6.2024 § 149 ja valtuustossa 25.6.2024 § 
29. Kuntatyönantajat on antanut 2021 suosituksen kuntien henkilöstöraportin laadintaan, jotta 
kaikissa kunnissa tuotetaan tietoja valituista mittareista. Suosituksen mukainen raportti on 
sisällöltään niukempi kuin Kaustisen kunnassa aiemmin laadittu, tilinpäätöskirjan osana ollut 
raportti. Kunnan henkilöstöraporttia voidaan kuitenkin suosituksen estämättä kehittää kunnan 
omia tarpeita vastaaviksi. 
 
Tarkastuslautakunta on ymmärtänyt, että ympäristötarkastustoimi on ylikuormittunut. 
Onko tässä tilanteessa järkevää työajan myynti muihin kuntiin? 
Ympäristölautakunta on reagoinut tarkastajaresurssien vähäisyyteen ja toinen 
ympäristötarkastaja on palkattu määräaikaiseen virkaan ajalle 1.8.2023–31.12.2024. Kahden 
ympäristötarkastajan voimin on pystytty tarjoamaan ostopalveluja entistä laajemmalle alueelle 
oman kunnan palvelutoiminnan kärsimättä.  
 
Kunnanhallituksen pöytäkirja 27.03.2023 § 62 Vuoden 2022 aikana jätetyt kuuluvat 
valtuustoaloitteet: SDP:n ja Vihreiden valtuustoaloite erityisryhmien liikunnasta ja liikuntakorttien 
myöntämisestä kv 13.10.2022. Aloite on siirretty sivistyslautakunnalle, mutta vaikka 
kunnanvaltuuston kokouksen 13.10.2022 jälkeen on ollut useita sivistyslautakunnan kokouksia, 
niin asiaa ei ole käsitelty. Hallintolain § 23 mukaan hallintoasia on ratkaistava ilman aiheetonta 
viivytystä. 

- Sivistyslautakunta on 22.5.2024 § 71 päättänyt ottaa liikuntakortin käyttöön vuosille 
2025-2026. Käsittelytietojen mukaan aloite on tehty 14.3.2024. Onko aloitteita tehty siis 
kaksi?  

- Samasta asiasta aloitteita on kaksi, valtuustoaloite ko, päivältä sekä Perhonjokilaakson 
Diabetesyhdistyksen tekemä aloite, joka on päivätty 25.11.2022.  

 
Toimialojen vastineet henkilöstökoulutuksen järjestämisestä 
 

- Toimialojen vastuulla on järjestää henkilöstölleen ammatillista täydennyskoulutusta 
budjettiin varattavien määrärahojen turvin. Henkilöstö anoo koulutukseen osallistumista 
HR-järjestelmässä, jolloin muodostuu myös työnantajalle maksettavan 
koulutuskorvauksen hakemiseen tarvittavaa seurantatietoa.   

 
Tarkastuslautakunta on pyytänyt toimialoilta tarkempaa selvitystä asiasta.  
 
Hallinto- ja kehittämispalvelut, hallintojohtaja 6.9.2024: 
 

- 1-2 vuosittaista ammattipäivää hallintosihteerille ja talous- ja palkkahallintoon 
(pääkäyttäjille versiopäivityskoulutusta, kirjanpidon ammattihenkilöstön vuosipäivät, 
tiedonhallinnan vuosipäivät)  

- Yhteispalvelupisteeseen kumppaniviranomaisten maksuton koulutus 
- Hallintojohtajalle kuntatyönantajan maksuttomia webinaareja 
- It-koulutukset kunnassa oleviin määrärahoihin nähden kalliita, eikä koulutusta ole juuri 

järjestetty. Tiedusteltu yhteiskoulutuksen hankinnasta kiinnostuneita seutukunnasta. 
- Suositaan maksuttomia viranomaisinfoja ja Kuntaliiton ja Kuntatyönantajien maksuttomia 

koulutuksia.  
- Esihenkilöstölle hankittiin 2023 3 koulutusiltapäivän mittainen esihenkilövalmennus, joka 

toteutui keväällä 2024. Koulutuksen suunnittelun ohjausryhmänä koulutuksen toteuttajan 
kanssa toimi johtoryhmä.  



- Seutukunnan digihanke tuottaa kuntien henkilöstölle koulutusta mm. it- ja 
viestintätaidoissa ja työyhteisön toiminnasta kuten esihenkilötyöstä.  

 
Tekniset palvelut ja ympäristöpalvelut, tekninen johtaja 5.9.2024:  
 

- UIkopuolista koulutusta hankittu vuosittain. Alempana on listaus koulutuksista, joista osa 
tai kaikki edellytetään teknisen toimen varikon henkilöstöltä. 

- Lisäksi on järjestetty sisäisiä työturvallisuuskoulutuksia sekä perehdytyksiä. 
o Paloilmoittimen hoitaja -kurssi 
o Tieturva 1 
o Tieturva 2 
o Tulityökortti 
o Työturvallisuuskortti 
o Henkilönostinkoulutuskortti 
o Vesityökortti, laitos 
o Vesityökortti, verkosto 
o Sähköturvallisuuskortti 
o SähköhätätyöEA -kurssi 
o Väestönsuojan hoitaja -kurssi 
o Putoamissuojainten tarkastaja -kurssi 
o Henkilösuojain -kurssi 
o Putoamisvaaralliset työt -kurssi 
o Kemikaaliturvallisuus -kurssi 
o Se, onko henkilö vakituinen tai määräaikainen ei ole vaikuttanut asiaa, kaikki on 

määrätty hankkimaan tarvittava koulutus ottaen huomioon työtehtävät. 
 
Sivistyspalvelut, sivistysjohtaja 6.9.2024:  
 

- Sivistyksessä on opettajilla ja ohjaajilla vuosittaiset vesopäivät 3 kpl. 
Koulutussuunnitelman mukaisia TCM-koulutuksia on jatkettu varhaiskasvatuksen ja 
perusopetuksen henkilöstön osalta. Kunnanhallituksen päätös aloittaa työ- ja 
virkasuhteet jo 6.8. (veso 7.8.) antoi mahdollisuuden toteuttaa perusopetuksen 
henkilöstölle nepsykoulutuspäivä, jossa hyödynnettiin omaa sekä lähialueen osaamista. 
Henkilöstölle on hankittu EA1-koultusta, jolla varmistetaan osaaminen jokaisessa 
yksikössä. 

- Lisäksi hyödynnämme mahdollisuuksien mukaan erilaisia täydennyskoulutuksia, jotka 
pääosin maksuttomia (AVI, OPH ym.) 
 

Talousarvioraportti ajalta 1.1.–31.3.2023: lisää talouskehitystä kuvaavia kaavioita 
- Kunta on siirtynyt käyttämään Opiferus-kvartaaliraportointijärjestelmää, uusi järjestelmä 

mahdollistaa entistä paremmin talouskehitystä kuvaavien kaavioiden käytön. 
 

Konserniyhtiöiltä puuttuu talouslukuja raportistaan 
- Kvartaaliraportoinnissa huomioidaan asia jatkossa paremmin. 

 
Vesa Paavolan poistuminen hallituksesta, vain kellonaika, ei syy 

- Jatkossa huomioidaan esteellisyydet tarkemmin.  
 
Ohjeet johtoryhmän luottakorttien käyttöön 

- Sisäisen valvonnan ja riskien hallinnan ohjetta tullaan päivittämään syksyllä 2024. 
 



 
Kaavakäsittelyjen pitkä käsittelyaika, tiivistämisen mahdollisuus? 

- kaavakäsittelyt ovat pitkiä jo lain perusteella prosessi vaatii oman aikansa, vähintään ½ 
vuotta, vaikka ei tulisi yhtään lausuntoa tai muistutusta 

- kaavojen käsittelyä voitaisiin jouduttaa sillä, että kunnalla olisi pitkän tähtäimen 
kaavalliset ja maankäytölliset tavoitteet. 

 
Ympäristölautakunta 10.9.2024 

- Ympäristölautakunnan kokouksen pöytäkirja 23.3.2023 on tarkastettu, mutta jäänyt 
vahingossa julkaisematta. 

- Ympäristökatselmuksessa on huomioitu rakennusjärjestyksessä edellytetyt tarkastukset, 
kunnan yleisilme ja siisteys. Katselmuksessa ei todettu puutteita, joihin olisi tarvetta 
puuttua.  

- Ympäristönsuojeluviranomaisen taksa on kotisivuilla voimassa oleva taksa. Taksaa on 
tarkoitus päivittää syksyn 2024 aikana. 

 
Lautakuntien ja viranhaltijapäätösten tiedottaminen kunnanhallitukselle 

- kesäaikana tehtyjen päätösten osalta otto-oikeuden laajamittainen käyttö on 
ongelmallista, mutta ehkä suurempi ongelma olisi siinä, jos kesäaikana ei pystyttäisi 
tekemään päätöksiä lainkaan. Päätöksentekokyky on kuitenkin turvattu viranhaltijoiden 
vuosilomajärjestelyin. 


